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ONDERWERP Beantwoording Artikel 51 vragen SP Ontwikkelingen in Het Twiske

Geachte leden van de gemeenteraad,

Door mw. A. de Groot zijn mede namens de fractie van SP vragen gesteld op grond van artikel 51 van 
het Reglement van Orde voor de gemeenteraad van Zaanstad, over ontwikkelingen in Het Twiske.

De gestelde vragen beantwoorden wij als volgt:

Vraag 1: Werd de overeenkomst tussen Recreatie Noord-Holland en ID&T, die het doel heeft 
Welcome To The Future uit te breiden tot een meerdaags festival, aan het Algemeen Bestuur van het 
recreatieschap gemeld? Zo ja, staat dit in de notulen van een bestuursvergadering? Kunt u ons de 
notulen van deze bestuursvergadering zenden?
Ja. Het Algemeen Bestuur van het Recreatieschap Twiske – Waterland (en niet Recreatie Noord-
Holland, zoals in de vraagstelling naar voren komt) heeft op 6 december 2018 het besluit genomen 
om een nieuwe meerjarenovereenkomst voor de jaren 2020 tot en met 2029 met ID&T aan te gaan. 
Daarbij is gesteld, dat er voldaan moet worden aan de natuurtoets van de provincie en aan de kaders, 
die hierbij gesteld worden. Overigens is op basis van de vorige overeenkomst uit 2011 al een 
meerdaags festival mogelijk. Hierover is op 23 juni 2011 door het Algemeen bestuur van het 
recreatieschap een besluit genomen. De notulen van de vergadering van 23 juni 2011 zijn bijgevoegd. 
Tot op heden is van deze mogelijkheid door ID&T geen gebruik gemaakt. Over de wens van ID&T 
voor een meerdaags festival is het Algemeen Bestuur via een mededeling in de besloten vergadering 
van 28 juni 2018 op de hoogte gesteld. Vervolgens is het voornemen van een meerdaags festival via 
een persbericht op 23 juli 2018 door ID&T en het recreatieschap gepubliceerd. De notulen van de 
vergadering van het Algemeen Bestuur d.d. 6 december 2018 en het persbericht van 23 juli 2018 treft 
u eveneens bijgaand aan.

Vraag 2: Wat was de mening van het Algemeen Bestuur van recreatieschap Twiske-Waterland over 
de uitbreiding van Welcome To The Future? Is het besluit om te komen tot een meerdaags festival 
met algemene stemmen genomen? Zo ja, kunt u ons het besluit zenden?
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Het besluit tot het aangaan van een nieuwe meerjarenovereenkomst is met algemene stemmen 
genomen. Het daartoe strekkende voorstel zonder bijlage treft u bijgaand aan. Op de bijlage berust 
verplichte geheimhouding krachtens artikel 10 lid 1c van de Wet Openbaarheid van in verband met 
omzetgegevens van ID&T. Op het voorstel staat, dat besluitvorming in een besloten vergadering zou 
plaatsvinden. Uiteindelijk heeft besluitvorming in een openbare vergadering plaatsgevonden.  

Vraag 3: Is aan de gemeenteraad van Zaanstad in een eerder stadium bekend gemaakt dat Recreatie 
Noord-Holland met ID&T een overeenkomst sloot met het doel Welcome To The Future uit te breiden 
naar een meerdaags festival met een bijbehorende camping? Zo ja, kunt u ons het stuk sturen waarin 
deze bekendmaking gedaan werd?
zie beantwoording bij vraag 1. Er is geen aparte mededeling aan de gemeenteraad van Zaanstad 
gedaan. Reden is, dat het festival plaatsvindt in het Twiske, dat op grondgebied van de gemeenten 
Landsmeer en Oostzaan ligt. Deze gemeenten regelen ook de benodigde vergunningen en tijdelijke 
verkeersmaatregelen. 

Vraag 4: In de gemeenteraad van 11 juli 2019 meldde wethouder Munnikendam dat alle nieuwe 
activiteiten in Het Twiske worden getoetst aan Natura 2000. In Dagblad Zaanstreek van 22 juli 2019 
wordt gemeld dat ecologisch onderzoek wordt gedaan op het terrein waar de camping (van Welcome 
To The Future) moet komen? Door wie of door welk onafhankelijk bureau wordt dit ecologische 
onderzoek gedaan? Zijn er al onderzoeksresultaten bekend? Zo ja, kunt u ons deze zenden?
Het onderzoek wordt verricht door het bureau Altenburg & Wymenga Ecologisch Onderzoek. Er vindt 
een aanvullend ecologisch onderzoek plaats, omdat de vergunningverlener (in casu de Regionale
Uitvoeringsdienst (RUD) Noord-Holland-Noord) aanvullende vragen over het rapport had, die niet 
meteen beantwoord konden worden. De onderzoeksresultaten zijn om die reden nog niet bekend.
Zodra de onderzoeksresultaten definitief zijn, zult u die rapportage ontvangen.

Vraag 5: Dagblad Zaanstreek meldde dat het recreatieschap € 75.000,- heeft uitgetrokken om het 
terrein van de camping te draineren. Is dat, wat u betreft, een verantwoorde uitgave gezien in het licht 
dat het recreatieschap door middel van Welcome To The Future, volgens wethouder Quakernaat van 
Landsmeer, jaarlijks € 50.000,- aan het festival verdient?
Ja. De uitgave om het terrein van de camping te draineren is eenmalig en wordt gezien als een 
investering.  De uitgave is verantwoord, omdat de komende 10 jaar jaarlijks het festival Welcome To 
The Future op deze plaats in het Twiske zal worden gehouden. De raming is, dat de investering door 
het Recreatieschap ruim kan worden terugverdiend uit de meeropbrengsten van het festival. Deze 
verbeteringen zorgen er ook voor, dat het terrein het gehele jaar door beter voor recreanten is 
geschikt. Uiteraard vind het draineren pas plaats op het moment, dat het ecologisch onderzoek 
aantoont, dat het uitbreiden van het festival van 1 naar 2 dagen past binnen de doelstellingen van 
natura 2000. De jaarlijkse inkomsten van festivals in het Twiske, waaronder ook Welcome To The 
Future, zijn opgenomen in het financieel jaarverslag van het recreatieschap Twiske-Waterland. In 
2018 is € 51.482,-  voor het festival Welcome To The Future ontvangen

1
. 

Vraag 6: Op 25 juni 2019 verscheen een rapport ‘Evaluatie Verbonden Partijen 2019’ van de provincie 
Noord-Holland. Eén van de factsheets gaat over de recreatieschappen. In de factsheet worden 
conclusies en leerpunten benoemd. De conclusies zijn niet positief. Herkent u zich in de conclusies, 
vooral waar het Twiske-Waterland betreft, en bent u bereid het voortouw te nemen om de leerpunten 
als basis voor verbetering door te voeren?

                                                  
1 Jaarverslag 2018 van het recreatieschap Twiske-Waterland, pagina 22.
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Ja. Het rapport ‘Evaluatie Verbonden Partijen 2019 past in de reeks rapporten, die de afgelopen twee 
jaar zijn verschenen over het functioneren van de recreatieschappen in Noord-Holland. In al deze 
rapporten worden knelpunten geconstateerd. Daarnaast worden ook aanbevelingen gedaan om het 
functioneren van recreatieschappen te verbeteren. Het college is van mening, dat de provincie Noord-
Holland het voortouw moet nemen om met alle betrokken partijen om tafel te gaan zitten. Wij zullen dit 
onder de aandacht van de provincie brengen. Daarbij zij nog vermeld, dat in het coalitieakkoord 2019 
– 2023 de provincie aangeeft, dat zij de knelpunten binnen de recreatieschappen onderkent2.

Vraag 7: In het regeerakkoord ‘Vertrouwen in de toekomst, Regeerakkoord 2017 – 2021, VVD, CDA, 
D66 en Christen Unie’ van 10 oktober 2017, op pagina 7 kunnen wij lezen: ‘de Wet 
gemeenschappelijke regelingen (Wgr) wordt aangepast om de politieke verantwoording over 
gemeentelijke samenwerking te verbeteren. Besluitvorming in een gemeenschappelijke regeling moet 
transparant zijn en betrokken gemeenteraden moeten hun controlerende rol beter kunnen uitvoeren 
en zo nodig kunnen ingrijpen’. Op 14 december 2017 verscheen het onderzoek ‘Raad en Regionale 
Samenwerking 2017. Bent u van mening dat de besluitvorming in de gemeenschappelijke regelingen 
waaraan Zaanstad deelneemt voldoende transparant is en dat de gemeenteraad van Zaanstad de 
controlerende rol goed kan uitvoeren en zo nodig kan ingrijpen? Is dat – wat u betreft – ook bij de 
gemeenschappelijke regeling recreatieschap Twiske – Waterland het geval? Graag uw uitgebreide 
toelichting.
Het aangaan van een gemeenschappelijke regeling houdt o.a. ook in, dat een dergelijke 
gemeenschappelijke regeling eigen taken en bevoegdheden krijgt. Een recreatieschap moet de ruimte 
krijgen om die zelf goed te kunnen uitvoeren. Bij besluitvorming, die binnen de gemeenschappelijke 
regeling plaatsvindt, is naar de mening van het college voldoende transparantie (checks en balances) 
aanwezig. De vergaderingen van de Algemene Besturen van de gemeenschappelijke regeling zijn 
openbaar en ze worden van te voren aangekondigd. Sinds kort verschijnt na afloop van de 
vergaderingen van de recreatieschappen een korte Besluitenlijst, waarin de beslissingen van een 
algemeen bestuur van een recreatieschap zijn opgenomen. Daarnaast worden de gemeenteraden in 
de gelegenheid gesteld om een zienswijze in te dienen op de begroting van het recreatieschap, 
waarmee de raden invloed kunnen uitoefenen op de beleidsvorming van de gemeenschappelijke 
regeling. We erkennen wel, dat de democratische legitimiteit beter kan. We zijn daarom blij, dat de 
regering aan een wetsvoorstel tot wijziging van de Wet gemeenschappelijke regeling werkt met als 
oogmerk de democratische legitimiteit te vergroten. Oog springende onderdelen van dit wetsvoorstel 
zijn:

 Raadsleden kunnen voortaan in het algemeen bestuur van gemeenschappelijke regelingen 
worden benoemd, ook bij zgn. college-regelingen. Bij zgn. raad-regelingen bestaat deze 
mogelijkheid al. 

 De gezamenlijke gemeenteraden krijgen via het gemeenschappelijk recht van enquête de 
mogelijkheid onderzoek te doen naar eventuele misstanden bij een gemeenschappelijke regeling 
(b.v. via de Rekenkamer).

 Gemeenteraden kunnen een aparte commissie voor een gemeenschappelijke regeling in het 
leven roepen.

 Er gaat een actieve informatieplicht voor het bestuur van een gemeenschappelijke regeling 
gelden. 

 De planning en controlcyclus van de gemeenschappelijke regeling wordt aangepast om raden 
meer positie te geven in de begrotingscyclus van een gemeenschappelijke regeling. 

 Bij uittreding moeten er goede afspraken worden gemaakt over personeel, contracten, huisvesting 
en investeringen.

                                                  
2 Coalitieakkoord  2019-2023 Groen Links, VVD, D66, PvdA: ‘Duurzaam Doorpakken’, pagina 21
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Er is tot 12 oktober 2019 een internetconsultatie over dit wetsvoorstel. Wij kunnen ons voorstellen, dat 
ook u van deze internetconsultatie gebruik wilt maken.

In het vertrouwen u voldoende te hebben geïnformeerd.

Hoogachtend,

burgemeester en wethouders van Zaanstad,

drs. J. Hamming, burgemeester
Digitaal ondertekend door burgemeester drs. J. Hamming op 11-09-2019

drs. F.H.M. Apeldoorn, gemeentesecretaris
Digitaal ondertekend door gemeentesecretaris drs. F.H.M. Apeldoorn op 10-09-2019

Bijlagen:
Bijlage 1: Notulen van de vergadering van het Algemeen Bestuur 

d.d. 23 juni 2011 2019/20150
Bijlage 2: Notulen van de vergadering van het Algemeen Bestuur 

d.d. 6 december 2018 2019/20151
Bijlage 3: persbericht van 23 juli 2018 2019/20152
Bijlage 4: Voorstel Twiske-Waterland - Welcome To The Future 

d.d. 6 december 2018 2019/20153


